

بهاء الدين علي محمد صالح فارع

مكان وتاريخ الميلاد: اليمن - المحويت 1998

+967713731615 / +967772178695

bahaaaldeenfarea93@gmail.com

العنوان الحالي: مأرب - المدينة

الحالة الاجتماعية - عازب



الأهداف:

- أسعى للحصول على منصب لمواصلة مشواري المهني ولللمضي قدماً في بيئة عمل ترفع من قيمتي وقيمة المنظمة أو المؤسسة التي سأعمل فيها.
- السعي المستمر لإتمام تعليمي العالي ومواصلة مشواري الأكاديمي في مجال "الإقتصاد" وفي بلد له تجربة سابقة وحالية ناجحتين في هذا المجال.
- خدمة مجتمعي والبشرية بجلها مما أكتسبته من خلفية علمية وعملية طوال مسيرتي كلها.

الخبرة:

- أعمل رئيساً لقسم الخزينة في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) منذ تاريخ (7 مايو/2023م) ولا زلت أشغل هذا المنصب حتى الآن.
- مسؤول الصرّافات الآلية في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) منذ تاريخ (7 مايو/2023م) وحتى الوقت الحالي.
- مسؤول (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) في التعامل مع البنوك والمصارف وشركات الصرّافة فيما يخص النقدية (استلام - ترحيل) منذ (23 أغسطس/2023م) وحتى وقتنا الراهن.
- عملت خدمة عملاء (فتح حسابات أفراد) خلال شهر (يوليو / 2023م) في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب).
- الإشراف مالياً وميدانياً على صرف أكثر من مشروع من مشاريع المنظمات الإغاثية والإنسانية الدولية والمحلية المتعاقدة مع (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) في محافظة مأرب بشكل متفاوت خلال عامي (2023-2024م).
- رئيس فريق والنزول ميدانياً باسم (بنك اليمن والكويت الإسلامي) إلى الشركات النفطية الوطنية والجهات الحكومية والمنظمات الدولية والمحلية المتواجدة في محافظة مأرب لفتح (حسابات أفراد) لموظفيها وبشكل متفاوت خلال عام 2023م.
- عملت بشكل متفاوت خلال عام 2024م على إستلام وتصدير حوالات داخلية للعملاء عبر شبكة "yeah money" التابعة لبنك اليمن والكويت الإسلامي - فرع مأرب.
- عملت بشكل متفاوت خلال عملي في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) بين عامي (2023-2024م) على دراسة جدوى المشاريع الصغيرة للعملاء المتقدمين للتمويل عبر البنك.

التعليم:

- (2021/2022م) بكالوريوس في "إقتصاديات وإدارة نفط" من كلية النفط والمعادن، جامعة عدن، بمعدل تراكمي 4.43 (جيد جداً).
- (2014/2015م) خريج ثانوية عامة، قسم علمي بمعدل 89.63% بتقدير جيد جداً.

اللغات:

- اللغة العربية: اللغة الأم.
- اللغة الإنجليزية: كتابة ونطق (جيد).

التدريب الداخلي:

- لدي عضوية من "مجتمع مهندسي البترول"؛ وهذا يتيح لي أن أتابع حديثاً معظم التقنيات الحديثة في مجال صناعة النفط وأيضاً في مجال الطاقة.
- لدي عضوية من "ملتقى شباب اليمن"؛ وهذا يكسبني تجارب ومهارات، وهذه بدورها تساعدني على التكيف مع الوسط المحيط بي.

المهارات:

- الكمبيوتر: جيد جداً في استخدام مايكروسوفت ويندوز أوفيس (ورود، إكسيل، باوربوينت، أكسس).
- العمل والتعامل كليا مع نظام (FLEX) البنكي ونظام التقارير (B.I) البنكي.
- العمل بمهارة عالية على نظام الموارد البشرية (E.R.P).
- القدرة التامة على إدارة السيولة النقدية والذهب والإلزام المعرفي بالأعمال والخدمات المصرفية التي تقدمها البنوك.
- القدرة على إعداد الدراسات الإئتمانية وتحليل المخاطر الإئتمانية.
- القدرة على إدارة الوقت وتشخيص المشاكل وحلها وتقييم الأداء وقوة الملاحظة واتخاذ القرارات.
- التفكير في المستقبل والتفكير النقدي الإبداعي.
- القدرة على التعامل والعمل مع أشخاص من مختلف البلدان ذات الثقافات المختلفة وبناء علاقات جيدة.
- القدرة على تقديم المعلومات إلى العديد من الجمهور المستهدف بطريقة واضحة ومنظمة.
- القدرة على العمل تحت الضغط والتكيف مع التحديات الجديدة.

الإهتمامات:

- القراءة والسفر وأنا مولعاً بالتكنولوجيات الجديدة والبرمجة.
- أنا مهتم بإقتصاديات الطاقة والإقتصاديين الدولي والرقمي.
- أنا مهتم بالجغرافيا العالمية.

الدورات التدريبية:

- دورة في قيادة الحاسوب (الرخصة الدولية لقيادة الحاسوب) في (صيف / 2017م).
- دورة في "قوة الإرادة وجذب الفرص" مع أكاديمية سفراء التنمية العالمية للتدريب الشخصي. والتطوير القيادي (محافظة شبوة)، والتي استمرت لمدة 16 ساعة من (مارس / 2019م).
- دورة في "قوة الإرادة وجذب فرص النجاح" مع مؤسسة طيبة للتنمية (محافظة شبوة)، (16/ مارس / 2018م).
- المشاركة في دورة "جودة الحياة الشخصية" مع مؤسسة وعي للتنمية (محافظة شبوة)، (8/ سبتمبر / 2019م).
- دورة متكاملة عن أعمال البنوك ومنتجات بنك اليمن والكويت الإسلامي والخدمات التي يقدمها للأفراد والشركات في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) خلال (13-30/ فبراير/ 2023م).
- دورة تدريبية متكاملة حول كيفية استخدام نظام (FLEX) البنكي ونظام التقارير (B.I) البنكي وتطبيقهما عملياً بتقييم ممتاز في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) خلال (1-20/ مارس/ 2023م).
- دورة في أساسيات مكافحة عمليات غسل الأموال وتمويل الإرهاب في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) خلال (4-8/ يونيو/ 2023م).
- دورة في معرفة وإكتشاف العملات المزيفة والمستندات المزورة في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) خلال (11-13/ يونيو/ 2023م).
- دورة حول آلية عمل الحوالات الخارجية بأنواعها في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) خلال (13-14/ يونيو/ 2023م).
- دورة حول آلية عمل الإعتمادات المستندية وأنواعها في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) بواقع 5 ساعات خلال (15/ يونيو/ 2023م).
- دورة حول العقوبات الدولية وقوائم الحظر الدولية 102 في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) بواقع 4 ساعات خلال (16/ يونيو/ 2023م).
- دورة حول إجراءات فتح الحسابات للعملاء (أفراد- شركات) في (فرع بنك اليمن والكويت الإسلامي - مأرب) بواقع 3 ساعات خلال (19/ يونيو/ 2023م).

الندوات المشاركة فيها:

- المشاركة في الندوة العلمية الأولى في اليمن (واقع ومستقبل النفط والغاز والمعادن في اليمن)، التي أقامتها كلية النفط والمعادن - جامعة عدن في (نوفمبر - 2018م).
- المشاركة في المعرض العلمي الأول الذي أقيم في كلية النفط والمعادن - جامعة عدن في (نوفمبر - 2018م).
- المشاركة في اللقاء التحضيري لمشروع الحوار الوطني لشباب اليمن في ملتقى شباب اليمن، الذي أقيم في محافظة شبوة (يونيو- 2021م).



Bahaa Al-deen Ali Mohammed Saleh Farea

Place and data of birth: Yemen – Al-Mahweet 1998

☎ +967772178695 / +967713731615

✉ bahaaaldeenfarea93@gmail.com

📍 Current Address: Yemen / Marib – City

♥ Marital Status – Single

Goals:

- I aim to secure a position that allows me to continue my professional journey and advance in a work environment that enhances both my value and the value of the organization or institution I will work for.
- I strive to pursue higher education and continue my academic journey in the field of "Economics" in a country with a successful past and present experience in this field.
- To serve my community and humanity as a whole by leveraging the scientific and practical background I have gained throughout my entire career.

Professional Experience:

- **Head of Treasury Department** at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, since May 7, 2023, - ongoing.
- **Automated Teller Machines (ATM) Supervisor** at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, since May 7, 2023, - ongoing.
- **Responsible for Bank and Exchange Company Transactions** (cash receipt and transfer) at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, since August 23, 2023, - ongoing.
- **Customer Service Representative** (individual account opening) during July 2023 at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch.
- **Financial and Field Supervision** of disbursement for multiple projects of international and local relief and humanitarian organizations contracted with Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, intermittently during 2023-2024.
- **Team Leader and Field Representative** for Yemen and Kuwait Islamic Bank, visiting national oil companies, government entities, and international and local organizations in Marib Governorate to open individual accounts for their employees, intermittently during 2023.
- **Handled Internal Transfers** for clients through the "yeah money" network of Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, intermittently during 2024.
- **Conducted Feasibility Studies** for small projects of clients applying for financing through Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, intermittently during 2023-2024.

Education:

- **Bachelor's Degree in "Oil Economics and Management** from the Faculty of Oil and Minerals, University of Aden, with a GPA of 4.43 (Very Good), 2021/2022.
- **General Secondary School Certificate**, Scientific Stream, with a score of 89.63% (Very Good), 2014/2015.

Languages:

- **Arabic:** Native language.
- **English:** Writing and speaking (Good).

Memberships:

- **Member of the "Society of Petroleum Engineers:** This allows me to stay updated on the latest technologies in the oil industry and the energy sector.
- **Member of the "Yemen Youth Forum:** This provides me with experiences and skills that help me adapt to my surrounding environment.

Skills:

- **Computer:** Highly proficient in using Microsoft Windows Office (Word, Excel, PowerPoint, Access).
- **Banking Systems:** Full competence in working with the (FLEX) banking system and the (B.I) reporting system.

- **Human Resources System:** Skilled in using the (E.R.P) human resources system.
- **Cash and Gold Management:** Complete ability to manage cash liquidity and gold, along with comprehensive knowledge of banking operations and services.
- **Credit Analysis:** Capable of preparing credit studies and analyzing credit risks.
- **Time Management and Problem-Solving:** Skilled in time management, problem diagnosis and resolution, performance evaluation, strong observation, and decision-making.
- **Future-Oriented and Critical Thinking:** Proficient in future-oriented thinking and creative critical thinking.
- **Cross-Cultural Communication:** Ability to work and interact with individuals from diverse countries and cultures, building strong relationships.
- **Presentation Skills:** Capable of delivering information to various target audiences in a clear and organized manner.
- **Adaptability:** Ability to work under pressure and adapt to new challenges.

Interests:

- **Reading and Traveling:** I am passionate about reading and traveling.
- **New Technologies and Programming:** I have a strong interest in new technologies and programming.
- **Energy Economics and Global Economics:** I am particularly interested in energy economics, international economics, and digital economics.
- **Global Geography:** I have a keen interest in global geography.

Training and Certifications:

- **Computer Driving License (ICDL):** Completed in summer 2017.
- **"The Power of Will and Attracting Opportunities":** A 16-hour course with the Global Development Ambassadors Academy for Personal Training and Leadership Development (Shabwah Governorate), March 2019.
- **"The Power of Will and Attracting Success Opportunities":** A course with the Taybah Foundation for Development (Shabwah Governorate), March 16, 2018.
- **Participation in "Personal Quality of Life" Course:** Organized by the Waa'i Foundation for Development (Shabwah Governorate), September 8, 2019.
- **Comprehensive Course on Banking Operations and Products of Yemen and Kuwait Islamic Bank:** Covering services for individuals and companies, held at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, February 13-30, 2023.
- **Using the (FLEX) Banking System and (B.I) Reporting System:** Practical application with an excellent evaluation, a course held at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, March 1-20, 2023.
- **Fundamentals of Anti-Money Laundering (AML) and Counter-Terrorism Financing (CTF):** A course held at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, June 4-8, 2023.
- **Identifying Counterfeit Currency and Forged Documents:** A course held at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, June 11-13, 2023.
- **Mechanisms of International Transfers:** A course held at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, June 13-14, 2023.
- **Letters of Credits and their Types:** A 5-hour course held at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, June 15, 2023.
- **International Sanctions and Watchlists (102):** A 4-hour course held at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, June 16, 2023.
- **Procedures for Opening Customer Accounts (Individuals and Companies):** A 3-hour course held at Yemen and Kuwait Islamic Bank - Marib Branch, June 19, 2023.

Participation in Events:

- **Participation in the First Scientific Symposium in Yemen:** Titled "The Reality and Future of Oil, Gas, and Minerals in Yemen," organized by the Faculty of Oil and Minerals - University of Aden, November 2018.
- **Participation in the First Scientific Exhibition:** Held at the Faculty of Oil and Minerals - University of Aden, November 2018.
- **Participation in the Preparatory Meeting for the National Dialogue Project for Youth:** Organized by the Yemen Youth Forum, held in Shabwah Governorate, June 2021.